
Besøksforvaltning
Kaia Finne

Næringssjef

10. juni 2025



• Datoar i tabell skal endrast til 2025

• Fyrste politiske handsaming blir 2. desember

• Gry Bystøl skal inn frå Destinasjon Voss, i tillegg til Benedicte

• Teksten skal endrast frå kopi til etter inspirasjon av Nordland fylkeskommune 

Endringar i mandatet

2. desember

Desember



Diskusjonsunderlag 
Status SNU i 2025
Kaia Finne

Næringssjef

6. juni 2025



Utgangspunktet: 
Hårete mål og mange tiltak 
300 000 kr 
1 person



Kommunalplan

4 år - 2020 
Samfunnsdel

Arealdel

Planomtale/ Føresegner og retningsliner/Plankart/Ny arealbruk

Kulturminne og kulturmiljø Vossaklima 2030 Tidleg innsats og livsmeistring

SNU Voss i Vekst Kulturplan
Fysisk aktivitet, 

idrett, friluftsliv
Hovudplan vatn

Randsone 

sentrum

Ivaretaking av 

naturmangfald 

Kommunedelplanar

Temaplanar

(ikkje utfyllande) 

Strategi og 

handlingsplanar Reiselivsstrategi PårørandearbeidSentrums-

utvikling

Tidleg innsats og 

livsmeistring

Trafikksikrings-

plan
Vegplan

Flaumsikring 

Vossovassdraget

Plan- og bygningslova (PBL)

kommuneplanen, kommunedelplanar og reguleringsplanar 

FN sine berekraftsmål 

Økonomiplan og budsjett 

Planstrategi 



SNU 

Delmål :

❖ Auka næringsaktivitet og sysselsetting i heradet.

❖ Avklara kva rolle heradet skal spela og korleis dette arbeidet 
skal organiserast.

❖ Samla næringslivet på Voss for å optimalisera synergiar 
mellom næringar.

❖ Utarbeida handlingsplan og tiltaksliste.

❖ Utarbeida strategi for heilskapleg reisemålsutvikling.

❖ Kartleggja potensialet for få fleire grøne industribedrifter til 
å etablera seg på Voss. 

Hovudformålet med SNU Voss er å sørgja for at Voss herad er 

i vekst og er ein føretrekt stad å vidareutvikla og etablera 

berekraftige verksemder og næringar. 

Voss i Vekst



Dei store linjene



Rekruttering  











Bustad   



• Møter mellom næringa og byggesak. Fleire ting det er tatt tak i. 

Må få på plass fast rutine med Næringsrådet

• Moglegheitsstudie

• Fortetting

• Aktivering av sentrum

• Aktivering av eksisterande bygningsmasse

• Lys i gamle hus

• Aktivering av eksisterande bygningsmasse

• Haldningsendring

• Merkevarebygging

• Bustad og eigedomsstrategi

• Kapital

• Positive initiativ på kapitalsida. Forventing om privat-offentleg 

samarbeid i tida som kjem. 





Transport   



• Grønt hytteliv

• Kartlagt behov og potensiale på tre nivå

• Kartlagt behov internt (helse, oppvekst, skule, ungdom)

• Ny kartlegging reiseliv

• Sendt over behov til Fylket

• Ny «hent meg» teneste på trappene

• Søknad til fylket frå Visit Voss – innstilt til 1,5 mNOK

Det har skjedd mykje på transportsida, 
men ting tek tid…



• Hardanger Voss fondet

• Kraftfondet

• Støtteordningar

• Fylket (Voss Virka, Moglegheitsstudie, transport, etc)

• Hardangerstiftinga (1 mNOK, 0,5 mNOK, 0,4 mNOK)

• IN (Voss Virka, Ombruksnettverk, til enkeltbedrifter, nye søknadar no i haust) 

• Statlege.. 

• Private investorar

Kapital



• Hardanger og Voss kallar

• Voss Virka

• VossaArrangement – Ressursside for arrangement på Voss

• Utdanning - HVK Studiesenter

Lenker 

https://vikallar.no/
https://www.vossvirka.no/
https://arrangere.maota.dev/
https://hvkstudiesenter.no/utdanningar/










Haust 2025 - Næringssjef

• Strategi for besøksforvaltning

• REISELIV med meir

• Rigga og søka om midlar til to nye klyngeprosjekt

• Utvida satsing på leirskule/idrettsopphald – mogleg vidareføring av satsing på «helseturisme»

• Voss som lokasjon for film/foto produksjonar

• LANDBRUKET

• Definera statsingar og laga handlingsplan – og koma i gang

• Viktig med kopling mot landbruksavdelinga i heradet, IN, fylket og fylkesmann

• KULTUR

• Kartlegga kulturaktørar og kopla dei mot reiselivet for å legga til rette for betre inntening

• Fylja alle eksisterande initiativ løpande, vera eit nav for kopling og ei hjelpande hand… 

Nye fokusområde i 2025/2026



Kjapp status - tiltakslista



Alt i rute, prioriteringar frå Kraftfondet er opp til dekan

Meir fokus på massehandtering blir viktig

I rute – me opplever store haldningsendringar både internt og eksternt 

Visit Voss «eig» arbeidsområdet

Visit Voss: sertifisert, prosjekt med transport. Kontinuerleg fokus på 

auka midtveketrafikk

Heradet initierer to prosjekt saman med næringa i år

Heradet skal skriva strategi for besøksforvaltning

Initierer tettare samarbeid med bøndene

Stor aktivitet og mange initiativ! Fantastisk utvikling. 



Kartlegging produsentar: Matauk

Mathall: forprosjekt med Matauk

Bondens marknad: Voss sentrum

Sjå på innkjøpsordningar lokalmat

Haust: Kartlegga kulturaktørar og kopla dei mot 

reiselivet

Bergslien: er tett kopla på i arbeidet. Jobbar med 

moglegheitsstudie og konsept

Haust: Fellesmøte med landbruket 

Voss Virka

Beitebrukspan blir skreve no

Arealplan, etc..



På plass

Voss sentrum

Moglegheitsstudie

Prosjektutvikling flyttar fokus mot sentrum

Samarbeid med skulane er i gang

Me støttar både toppidrett og kultur..



Viktig å få på plass nye felleskontor. No er det mange 

private. Ny satsing også på Bjørke. Kan me få til noko 

i sentrum: privat/offentleg

Mange gode møteplassar på plass

Vikallar: går i gang med markandsarbeid no. Håpar 

næringslivet koplar seg på

Sofie Torlei Olsen startar i agust: fokus på areal og 

byggningsmasse

Bør gjennomføra brukarundersøking



Mål å få til to årlege arrangement: 

jul/påske og Ekstremsportveko

Sentrumsplanen: opp til næringa å 

koma med initiativ etter 

moglegheitsstudien. Prosjektavdelinga 

flyttar fokus mot sentrum

Strategi for bustadutvikling i gang.

I gang med alle punkta, men kva 

tenker me om parkering? Eit betent 

tema…



Det meste på plass…

Toppleiarmøte

Kartlegging for å sikra forbetring

Kontinuerleg samarbeid

Arrangørkalender, MICE satsing

Vossadagane har finansiering

MICE

Vi kallar



Oversikt areal og energi

Takst

Synleggjere areal

Bjørkemoen

Fyllestasjon, tømmestasjon, pauseplass



Har kraftoverskot

Kartlegga næringsareal kopla mot kraft

Biogass heng saman med samla fyllestasjon

Voss Energi lagar energirapport i desse dagar

Ynskjer oversikt over energikjelder og prioritering 

mot næring. Ynskjer kopling til SNU inn i framtida

Er på agendaen. Både privat og offentleg. 

Næringshagen har lagt ned si satsing



Alt i rute, prioriteringar frå Kraftfondet er opp til dekan

Meir fokus på massehandtering blir viktig

HVK studiesenter jobbar godt

Kompetanseheving knytt til sirkulærøkonomi er stadig 

på agendaen

Næringssjef jobbar med fleire tiltak i Voss i Vekst. 



Diskusjon
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